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Spørgsmål: 

Hvad mener ministeren, når han i radioavisen den 19. december 2012 udtaler, at han håber, 
at virksomhederne vil være mindre kreative med deres skatteplanlægning og dermed kom-
mer til at betale mere i skat?

Svar:

Jeg vil gerne indledningsvis pointere, at min udtalelse ikke kan tages til indtægt for, at jeg 
generelt mener, at selskabernes manglende skattebetaling er udtryk for, at de ikke overhol-
der reglerne. En lav eller ingen selskabsskattebetaling kan have mange helt legale begrun-
delser.  

Hensigten med de åbne skattelister er at skabe større gennemsigtighed om selskabers skat-
tebetaling. Der er mange myter om selskabers skattebetaling eller mangel på samme, og 
den indførte åbenhed kan forhåbentlig være med til at punktere nogle af disse myter. Dette 
må også være til fordel for selskaberne selv, i og med at det kan være med til at dæmpe den 
kritik, der ofte har været fremført i forhold til selskabernes (manglende) skattebetaling. 

Åbenheden kan forhåbentlig yderligere bidrage til, at selskaberne vil foretage en vis afba-
lancering mellem på den ene side ønsket om skatteoptimering og på den anden side hensy-
net til en deltagelse i finansiering af det velfærdssamfund, som selskaberne på mange må-
der har glæde af.

Jeg ser det som en positiv udvikling, hvis åbenheden om selskabernes skattebetaling kan 
virke motiverende for deres skattebetaling og dermed deres bidrag til det skattefinansierede 
velfærdssamfund. 


